
 

  

 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 

3011 AD Rotterdam 

Betreft: Aanvraag actualiteit plastic korrels in de Londenhaven 

Rotterdam, 17 januari 2020 

Geachte voorzitter, 

Plastic vervuiling is een groot probleem. Er komt elk jaar 8 miljard kilo plastic in de zee terecht.1  
Dit plastic breekt zeer langzaam af. Het valt het uit elkaar in kleinere stukjes en scheidt giftige 
stoffen af. Deze vervuiling doodt dieren zoals vogels, vissen of plankton. Ook op mensen heeft 

deze vervuiling een impact, in ons bloed worden ook sporen van plastic teruggevonden.2 Om mens, 
dier en milieu te sparen moet plastic niet in de zee terechtkomen, maar netjes gerecycled worden.  

Toch komen er via de Rotterdamse haven enorme aantallen plastic in de zee terecht. In de 

aflevering van tv-programma Nieuwsuur van 16 januari bijvoorbeeld werd aandacht besteed aan 
de plasticvervuiling in de Rotterdamse haven.3 In onder andere de Londenhaven worden regelmatig 

plastic korrels gevonden. Om het havengebied schoon te krijgen, heeft de Plastic Soup Foundation 

een handhavingsverzoek ingediend bij DCMR. In de uitzending is te zien dat de directeur van de 
DCMR stelt dat dat het Havenbedrijf de plastic korrels in de Londenhaven opruimt. "Havenbedrijf 
Rotterdam rekent dit probleem tot zijn verantwoordelijkheid." Een woordvoerder van het 
Havenbedrijf spreekt dit tegen en zegt niet verantwoordelijk te zijn. Ze houden zich voornamelijk 

bezig met het bevaarbaar houden van het water, benadrukt de woordvoerder. Daarnaast worden 
zo'n twee keer per jaar de taluds schoongemaakt. "Dat opruimen gebeurt op het water met 
grijpers en op de kade handmatig. Natuurlijk betekent dat ook dat in voorkomende gevallen de 

opruimers afval meenemen dat niet per se tot hun taakomschrijving behoort, maar in wezen zijn ze 
niet uitgerust om plastic micro-afval op te ruimen." 

Vorig jaar stelden wij al vragen over de vondst van plastic korrels op het strand (19bb15894) en in 

de haven (19bb17238). Op die laatste vragen wachten wij overigens nog steeds op antwoord 
(ingediend op 14 juni 2019).  

GroenLinks wil dat Rotterdam haar verantwoordelijkheid neemt voor deze plasticvervuiling. De 
korrels moeten worden opgeruimd, de vervuiler moet dit betalen en de handhavende autoriteit 

zorgen dat dit niet meer voorkomt. De trage beantwoording van eerdere vragen door dit college 
straalt niet de urgentie uit die het plasticprobleem nodig heeft. Ook het naar elkaar wijzen van het 
havenbedrijf en de DCMR suggereert dat de aanpak van dit probleem een stuk beter moet. Daarom 

willen wij tijdens de actualiteitenraad van 23 januari 2020 met de wethouder in gesprek om tot 

aanpak van plastic vervuiling te komen.  

Met vriendelijke groet, 

 
 
 
 

 
 

Astrid Kockelkoren  Stephan Leewis 

 
1 https://beta.trouw.nl/nieuws/jaarlijks-verdwijnt-acht-miljard-kilo-plastic-in-de-oceanen~b5e67bf6/ 
2 https://www.plasticsoupfoundation.org/wp-content/uploads/2016/08/HealthFilesEN2.pdf?x64234 
3 https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2318914-miljoenen-plastic-korrels-belanden-in-de-natuur-wie-ruimt-ze-op.html 
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